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Skolebestyrelsens kontaktpersoner - Skoleåret 2023/ 2024 
 

 

Klasse Medarbejdere Kontaktperson Forældremøde 

SFO Helle Tina Bach Rasmussen  

21. august 17.00 – 

19.00 
0. årgang LB, KH Tina Bach Rasmussen 

1. årgang CW, TR, MS, AJ Tina Bach Rasmussen 

2. årgang MA, GN, CC  
Per Borregaard og Tina Bach 

Rasmussen 28. august 17.00 – 

19.00 
3. årgang CW, KM, TR, MP, MA Per Borregaard 

4. årgang GN, HN, CN, MA Tina Bach Rasmussen 

4. september 17.00 – 

19.00 

5. årgang HT, BA, DA, AJ 
Dorte Kjær Uhrenfeldt og Per 

Borregaard 

6. årgang RAS, AJ, BA, UB 

Tina Bach Rasmussen, Maria 

Skov Pedersen og Torben 

Larche 

7. årgang LR, PL, RS, MH, ME Maria Skov Pedersen 

28. august 17.00 – 

19.00 
8. årgang LH, PL, MH, ME Maria Skov Pedersen 

9. årgang UB, ME Maria Skov Pedersen 

AKT Teamet i AKT Peter Gravlev Bertelsen  
21. august 17.00 – 

19.00 

 

Til klassens team: Skolebestyrelsesmedlemmerne deltager i starten af mødet 
i den fælles del, så alle i afdelingen hører det samme. 

 

Kontaktpersonen fra skolebestyrelsen har en række beskeder med ud fra 
skolebestyrelsen, som de kan fortælle om, samt at de selvfølgelig kan tage 

informationer, ideer og spørgsmål med tilbage til skolebestyrelsen. Klassens 
team må meget gerne støtte og bistå skolebestyrelsesmedlemmerne i 

forældremødet, hvor der er behov. 
 

 
 

 
 

 

  



 

3 

 

Den 03.06.24 
Skolebestyrelsesmøde 

 

3. juni 2024 kl. 17.00-19.00 
 

i personalerummet 
 

Referat: 
Deltager: Maria, Tina, Per, Peter, Dorthe, Winnie, Camilla, Louise, Klaus og 

Helle  
Fraværende: Torben. 

 
1. Meddelelser 

- Elever 
o Ikke deltagende – de går til prøver  

- Formanden 
o Intet 

- Ledelsen 
o Eleverne går til prøver, hvor der er læseferie på 9. årgang. 

Eleverne på 9. årgang er gode til at møde ind på skolen, hvor 
de kan få sparring ift de mundtlige prøver. 

o Løgstør Skole er blevet projektskole til skoleåret 24-25 

o Skoleårets planlægning er vi langt med, hvor skemaerne, 
klassedelingerne mv. udsendes til forældrene mandag den 

17.06.24.  
o Der er god dialog med Ranum Skole. I uge 26 er eleverne fra 

Ranum Skole en del af Løgstør Skole, hvor der er 
fællesaktiviteter. 

o Mini-SFO er begyndt på Løgstør Skole, hvor der var glad børn 
og forældrene. Der var gensynsglæde for flere af vores elever i 

indskolingen  
o Der er ledige pædagogstillinger slået op i almen og AKT 

 
- Medarbejdere 

o Der er flytter lokaler for alle klasserne.  
 

2. Høringssvar digitaliseringsstrategi 

Se vedhæftede materiale. 
o Der udarbejdes et høringssvar  

 
3. Kagesalg mv. i Lanternen 

Medarbejdersiden ønsker en drøftelse af kagesalget i Lanternen. 
o Lanternes udbud drøftes og mulighed for at lukke automaterne i 

Lanternen. Det er ikke muligt at slukke automaterne, da der 
bl.a. arbejder brugere i Lanterne i løbet af dagen.  
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o Det er Lanternen der sælger skolemad, hvor der er er mulighed 

for at køb bl.a. sandwich, salat, en lun ret m.m. 
o Det besluttes at skolemanden fortsattes om hidtil med mulighed 

for at tage en drøftelse med enkelte elever og evt. en drøftelse 
med Lanternen. 

 
4. Meddelelsesbogen 

Hvad gør vi i kommende skoleår, for i år har skolen ikke levet op til 

retningslinjerne for meddelelsesbogen. 
o Meddelelsesbog ligger på Meebook – som alle forældre skal 

have adgang til. 
o Man kan drøfte indholdet i Meddelelsesbog på Meebook til 

skolehjemsamtalerne.  
o Det er et redskab, som skal anvendes på alle klassetrin. Man får 

adgang til meddelelsesbog (i Meebook) via AULA. 
o Meddelelsesbog er et dialogredskab mellem skole/hjem.  

 
5. Mobiltelefonpolitik 

Medarbejdersiden ønsker en fornyet drøftelse af elevernes adgang til 
mobiltelefoner i skoletiden. Det hidtidige princip er vedhæftet. 

o På Løgstør Skole ønsker vi at der er gode børnefællesskaber, 
hvor der er lege, læring og sociale fællesskaber, hvor vi er 

tilstede med hinanden. 

o Der er brug for der sættes alternativer op i pauserne eks 
brætspil, kortspil m.m.  

o Eleverne kan have brug for at anvende mobilerne, som købekort 
i Lanternen.  

o Skærmtid, sociale medier, snap, Tik Tok – fokus på dette 
drøftes, med fordel og ulemper. At være en del af et fællesskab. 

o Der har været drøftelse med elevrådet, hvor de er italesætter at 
der er rart at mobilerne ikke er en del af pauserne. Man er 

sammen på en anden måde.  
o Det besluttes at princippet revideres, at man ikke har adgang til 

mobilerne i undervisningstiden og at man køber i lanternen med 
kort/kontakter. Princippet udarbejdes af den nye 

skolebestyrelse. 
 

6. Drøftelse: Hvordan kan vi understøtte fokusset på fællesskabet over 

fokusset på det enkelte barn? 
Tanken er, at outputtet af drøftelsen gives videre til den nye bestyrelse, 

som har konstituerende møde bagefter. 
o Punktet er drøftet og tages med videre til den nye bestyrelse. 

 
7. Eventuelt 

Hvem holder tale til årets dimittender? 
o Maria afholder denne. 
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o En stor tak til skolebestyrelses arbejde og bidrag for Løgstør 

Skole  
 

Ref/ Helle 
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Den 04.03.24 
Skolebestyrelsesmøde 

 

4. marts 2024 kl. 17.00-19.00 
 

i personalerummet 
 

Referat: 
Afbud: Tina, Torben og Peter  

 
Underskrift af referat fra den 22.01.24  

 
1. Meddelelser 

- Elever 
o intet 

- Formanden 
o intet 

- Ledelsen 
o Vi har i dag budt velkommen til nye lærere fra Ullits Skole, 

Ranum Skole og Aars Skole. 
o Der er brug for nye møbler, når vi får nye elever fra Ranum 

Skole til skoleåret 24-25. Der undersøges om mulighed for at 

købe nye møbler eller overtage møbler fra Ranum Skole til 
kommendes skoleår. 

o 9. årgang har afsluttet projektopgaven  
o Der er ansøgt om re-visiteringer til vores mellemforms 

klasserne. Antallet af støttetimer får betydning for antallet af 
nye pædagoger fra bl.a. Ranum Skole og Ullits Skole  

o Oplæg om stærke børne fællesskaber og gode relationer fra 
UCN for det pædagogisk personale. 

o Afventer at der kommer en PR-medarbejder fra 
Vesthimmerlands Kommune vedrørende indkøb og bruge af 

Bubbles.  
o Nye møbler til Bøgen – møblerne kommer i uge 12. 

- Medarbejdere 
o Der har været besøg på Ranum Skole (7. årgang) vedrørende 

tur til Rom til september måned. 7.-8. årgang fra Løgstør Skole 

tager på besøg på Ranum Skole i uge 10.  
o Bubbles anvendes ude i klasserne, hvor der er forskellige 

strategier til at eleverne får afprøvet systemet.  
 

 
2. Opfølgning på vores drøftelser fra sidst om fremtidens Løgstør 

Skole og skoleårets planlægning 
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Ledelsen samler op på drøftelserne fra sidste møde samt, hvad det politiske 

udvalg har besluttet. 
- Der afventer på den endelig beslutning vedrørende stærke 

inkluderende fællesskaber. Det tages op til mødet i april. 
- Der er arbejdet på forskellige modeller for Fremtidens Skole på 

Løgstør Skole og Stærke Inkluderende Børnefællesskaber. Der er 
mere informationer om dette til valgmødet den 18.03.24. (se punktet 

valgmøde) 

- Klassedannelse fra sidste møde, har ikke været en nem beslutning at 
tage for skolebestyrelsen. Det har skabet drøftelser i trivselsrådene og 

blandt medarbejderne.  
 

 
3. Økonomi – se bilag 

- Forbrugsprocenten ser fint ud.  
 

 
4. Planlægning af valgmøde og orientering om fremtidens skole 

- Der er genereret valglister til kommende skolebestyrelsesvalg.  
- Der inviteres til valgmøde den 18,03.24, hvor det forventes at der 

kommer en repræsentant fra alle børns hjem. Der vil blive informeret 
om Fremtidens Skole på valgmødet.  

- Hele skolebestyrelsen er på valg.  

- Der er et ønske om at der tages kontakt til Skolechefen Anders Norup 
om at ændre valgperioden, således der igen bliver forskudte valg til 

skolebestyrelsen.  
 

4.a. Tildelingsmodel på skoleområdet 2024/2025.  
 Der er tre modeller i høring.  

- Ifølge høringsmaterialet er Løgstør Skoles elevtal lige under 400 
elever. Ifølge grundtildeling forventes Løgstør Skole at komme over 

400 elever.  
- Der afgives høringssvar til tildelingsmodellen, hvor ovenstående bliver 

en del af.  
 

 
5. Revidering af principper – se bilag 

Det er blevet tid til at revidere principperne for forældrebetaling samt for 

cykelhjelme. 
-  

 
 

6. Eventuelt 
- Der er et ønske om at gårdvagten anvender gule veste i pauserne.  

- Stor ros til afholdelsen af 200-års jubilæumsfesten. Der er ønsker om 
at det gentager sig.  
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Referent: Helle 
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Den 22.01.24 
Skolebestyrelsesmøde 

 

22. januar 2024 kl. 17.00-19.00 
 

i personalerummet 
 

Afbud: Per og Torben 
 

Referat: 
 

1. Meddelelser 
- Elever 

- Besøgt Ranum Skole for aftale aktiviteter ifm. overgangen fra Ranum 
Skole til Løgstør Skole  

- Elevrådet har delt pebernødder ud til alle eleverne på juleklippedagen  
- Formanden 

- Intet 
- Ledelsen 

- Skoleindskrivning til kommende 0. klasse, hvor der pt er indskrevet 
21 elever. 

- Der er installeret Bubbles i alle almene klasselokalerne og 

faglokalerne. 
- Der er afholdt eksamen i H&D og madkundskab for 8. klasserne med 

flotte resultater.  
- I Bøgen arbejdes der pt på ny indretning i Bøgen, hvor der bl.a. ses 

på nye møbler. 
- KIDS-fritid – har vi haft besøg af. Afventer tilbagemelding på dette.  

- Der igangsættes de nationale trivselsmålinger for eleverne. 
- I udskolingen er der pt udfordringer med brugen af mobiltelefonerne i 

pauserne og i undervisningen (som pt ikke er muligt). 
 

- Medarbejdere 
- Eleverne har taget godt imod Bubbles og pt er der en del elever der 

afprøver Bubbles. Bubbles er bl.a. med til at skærpe 
opmærksomheden. 

- I udskolingen er der fællessamling med eleverne i den kommende 

uge, hvor der bl.a. er tiltag omkring aktiviteter i pauserne (mobilfri 
pauser). 

 
 

2. Høringssvar vedr. stærke og inkluderende fællesskaber 
Der udarbejdes et høringssvar, som bakker op om, at Løgstør Skole søger 

at blive projektskole fra det kommende skoleår. 
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3. Planlægning af det kommende skoleår 

 Ringetider: 
- Der er tilslutning til, at ringetiderne ændres – således skoledagen 

begynder med 1. lektion kl. 7.45 og afsluttes efter 7. lektion kl. 

13.55. Der er øget mulighed for dobbeltmoduler med mulighed for en 
mere afvekslende undervisning med plads til fordybelse. Baggrunden 

for de ændrede ringetider er særligt, at alle vores busbørn får mindst 
mulig ventetid. 

 
 Strukturen på skoledagen: 

- Årgangstænkningen ser man positivt på – både ift. trivslen og 
fagligheden. 

 
 Timefordelingsplanen: 

- Der ansøges om at reducere med følgende timer til kommende 
skoleår efter §16 D 

o 4. årgang - 1 lektion HDS 
o 5. årgang - 1 lektion musik  

o 6. årgang - 1 lektion musik  

 
  Valgfag/praksisfaglige fag: 

- De praksisfaglige fag afvikles over to skoleår af 3. lektioners varighed. 
- Valgfag for 9. årgang – der tilbydes flere valghold, hvor der afvikles 2 

valgfag af gange. Varighed af ca. 12 uger (3. perioder på et skoleår). 
- Ledelsen gennemfører en spørgerunde hos de kommende 9. klasse 

elever, hvorefter de 6 mest populære valghold oprettes. Der oprettes 
to valghold i hver periode. 

 
 

4. Nye elever fra Ranum og eventuel klassedeling 
Vi har nu fået nogle foreløbige indikationer på, hvor mange elever der 

kommer på hver årgang. Skolebestyrelsen skal derfor drøfte, hvorledes 
disse elever skal optages – om vi danner helt nye klasser eller om 

Ranumeleverne kan komme samlet i en den ene af vores klasser. 

Ledelsen vil samtidig orientere om, hvordan vi yderligere har tænkt at 
skabe en god overgang fra Ranum til Løgstør. 

 
- Forældrene fra Ranum Skole har tilkendegivet, hvor de ønsker deres 

børn skal gå. Det kommer til at betyde at der bliver to spor fra 1.-9. 
klasse til kommende skoleår. I 0. årgang bliver der en klasse. 
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- Skolebestyrelsen drøfter forskellige forslag til deling af klasserne og 

besluttede følgende: 
o I indskolingen og på mellemtrinnet til kommende skoleår bliver 

eleverne fra Ranum Skole fordelt ind i en af de nuværende 
klasser (de kommer i samme klasse), da de nuværende 

klassestørrelser muliggør dette. Der arbejdes med fokus på 
børnefællesskaber for alle vores elever i det kommende skoleår. 

Der arbejdes i udpræget grad med undervisning på tværs af 

årgangen, hvilket også understøtter fokus på børnefællesskaber 
på tværs af årgangen. 

 
o I udskolingen til kommende skoleår bliver eleverne fra Ranum 

Skole fordelt ind i de nuværende klasser efter anbefaling fra 
Ranum Skole (de deles i to grupper, som kommer i hver sin 

klasse). Der arbejdes med fokus på gode børnefællesskaber for 
alle vores elever i den kommende udskoling. Der arbejdes i 

udpræget grad med undervisning på tværs af årgangen, hvilket 
også understøtter arbejdet for gode børnefællesskaber for alle. 

 
- I uge 26 kommer alle eleverne fra Ranum Skole til Løgstør Skole, 

hvor der er afholdes fælles temadage. Fokus vil være at der arbejdes 
med stærke børnefællesskab og trivsel i det nye børnefællesskaber.  

 

 
5. Valg til skolebestyrelsen fra august 2024 

Vi skal have valgt en valgbestyrelse, som skal sikre sig, at valget 
gennemføres efter retningslinjerne. Ledelsen har vedhæftet et udkast. 

- Processen til skolebestyrelsesvalg bliver gennemført efter udkastet.  
- Valgbestyrelse: Klaus, Maria og Winni 

 
 

6. Eventuelt 
- Skolebestyrelsen anbefaler, at man genovervejer 

skole/hjemsamtalerne, så de igen kan afholdes efter endt 
undervisning, og at der genindføres to skole-hjemsamtaler til 

kommende skoleår. 
 

 

Ref/Helle  
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Den 04.12.13  
 

Skolebestyrelsesmøde 
 

4. december 2023 kl. 17.00-19.00 
 

i personalerummet 
 

Referat: 
 

1. Meddelelser 
- Elever 

- Der er afholdt juleklippedag, hvor der har være julekonkurrencer. Der 
var vindere på de forskellige fløje. 

- Elevrådet har deltaget i læringssamtale med ledelsen og skolechef 

Anders Norup. Her kom man med forslag om ryste-sammen-
tur/aktiviteter for eleverne fra Ranums Skole og Løgstør Skole til 

efteråret 24. 
- Formand og næstformand skal mødes med elevrådet på Ranum Skole 

på torsdag 
- Formanden 

- Intet 
- Ledelsen 

- Har deltaget i læringssamtale med Anders Norup. Løgstør Skole har 
fine resultater på trivselsmålingerne. Vi klarer os godt fagligt og vores 

elever trives. Der har været særlig positiv udvikling for drengene på 
Løgstør Skole. 

- Der afholdes pt terminsprøver for 8.-9. klasserne.  
- Bubbles er klar til levering. Høretelefonerne bliver leveret først i 

januar og monteres i alle klasselokalerne og faglokalerne. Der 

afholdes kursus for personalet i midten af januar. Der er ansøgt en 
stribe fonde, som kan være med til finansiere Bubbles. 

- Der er afholdt flere arrangementer mellem Ranum Skole og Løgstør 
Skole for eleverne. Det er primært de ældste elever, der har mødtes. 

8. årgang har deltaget i basketball stævne, hvor pigerne gik videre til 
DM. 

- Der afholdes et arrangement med professor Thomas Nordahl den 
02.02.24 kl. 15-17, hvor indholdet omhandler Lillehammer. 

- I Bøgen arbejdes der bl.a. med indretning af de fysisk ramme og de 
aktiviteter der er i Bøgen. Der er forskellige firmaer, der kommer med 

forslag til ny indretning af de fysiske rammer.  
- Medarbejdere 

- 7. årgang er godt i gang med at planlægge et Erasmus+, hvor der 
planlægges en skolerejse til Rom i september. Der har været afholdt 

forældremøde omkring skolerejsen, hvor der har været positive 



 

13 

 

tilkendegivelser. Der har været kontakt til eleverne på Ranum Skole, 

som også har mulighed for at komme med på skolerejse til efteråret 
24. 

 
 

2. Fremtidens Løgstør Skole 
Elevrådet, medarbejdere og ledelse har drømt store tanker om fremtidens 

Løgstør. Dette ift. foreløbige udmeldinger fra Christiansborg men også lokalt 

fra det politiske udvalg i Vesthimmerland. Ledelsen laver et oplæg til 
drøftelse. 

- Der er følgende forslag til Fremtidens Skole – Løgstør Skole: 
o At elever trives og lykkes i fællesskabet. 

o At eleverne udvikler sig og lykkes fagligt. 
o At eleverne møder rammer, hvor de lykkes i.  

o At rammen kan justeres således eleverne lykkes fagligt og 
socialt. 

o At eleverne får mulighed for en kortere skoledag. 
o At der er et varieret indhold i skoledagen. 

o At der dannes livsduelige mennesker. 
o At eleverne bliver robuste. 

- Både medarbejderne og eleverne er også hørt, hvad der er vigtigt til 
Fremtidens Skole. Der er pt en proces med medarbejderne, hvor der 

arbejdes med ønsker til Fremtidens Skole, hvor alle elever lykkes.  

- Elevernes ord vægter højt for skolebestyrelsen, hvor der kan være 
behov for at se indad i planlægning af vores undervisning og 

skolehverdag til Fremtidens Skole. 
o Det kan kalde på en mere problemorienteret og emneorienteret 

undervisning. 
o Det kan kalde på at vi gøre noget andet, når vi rummer alle de 

børn vi har. 
o Det kan kalde på at der er positive forventninger og 

anerkendelse til alle vores børn. 
o Det kan kalde på realistiske forventninger til vores børn, således 

alle eleverne lykkes fagligt og socialt. 
o Det kan kalde på en kulturforandring. 

- Skolebestyrelsen ser gerne at  
o Der kommer mere praksisfaglighed ind skolehverdagen. 

o Der kommer to voksne på klasserne fra 0.-4. årgang. 

o Man er bevidst om, hvad formålet med planlægning er på 
årgangen eller i lodrette spor. 

o Der arbejdes med varieret hold/emner. 
o Der er mulighed for kompetenceudvikling. 

- Der arbejdes videre med Fremtidens Skolen til mødet til januar.  
 

3. Nyt fra dialogmøde med trivselsrådene 
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Tina og ledelsen fortæller om dialogmødet med trivselsrådene. Udkast til 

referat er vedhæftet. 
- Der er gode drøftelser på tværs af trivselsrådene, hvor man kom til 

sparring til hinanden 
- Der var ønsker fra trivselsrådene om at inviterer Ranum Skole med til 

aktiviteter på klasseniveauerne  
- Der sendes referat ud fra mødet med trivselsrådene.  

 

4. Økonomi 
Økonomibilag er vedhæftet. 

- Bilag bliver gennemgået, hvor der er et samlet lille overskud på 
almenskolen, AKT og SFO. 

 
 

5. Revidering af princip for inklusion 
Et revideret udkast fra sidst er vedhæftet. 

- Princippet godkendes. 
 

 
6. Revidering af princip for forældrebetaling ved lejrskoler og rejser 

Et revideret udkast fra sidst er vedhæftet. 
- Princippet godkendes. 

 

 
7. Eventuelt 

 
 

 
Referent: Helle 
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Den 30.10.23 
Skolebestyrelsesmøde 

 

30. oktober 2023 kl. 17.00-19.00 
 

i personalerummet 
 

Dagsorden: 
 

1. Meddelelser 
- Elever 

- Der har været et planlægningsmøde, hvor der er arbejdet med et 
årshjul 

- Skolefesten, havde elevrådet planlagt et diskotek. Her blev er bl.a. 
solgt chips og drinks  

- Formanden 
- Dialogmøde – se nedenfor  

- Ledelsen 
- Der er indkaldt til læringssamtale med skolechefen og elevrådet 

(formand og næstformand) deltager i dette. Der er bl.a. fokus på 
fravær og det data der ellers ligger omkring Løgstør Skole. 

- Klaus og Bo har været i Lillehammer sammen med resten af 

skolelederne i Vesthimmerland og skolechefen. Her var der bl.a. fokus 
på den mangfoldige folkeskole – almen og special. Tendenser der 

ligeledes er meldt ud fra regeringen. En spændene tur og et 
spændene oplæg fra regeringen – som vi kommer til at arbejder mere 

med. ”Vi har de børn vi har”. 
- Medarbejdere 

- Der arbejdes med aftaler med Ranum Skole (aktiviteter og besøg), 
hvor der har været kontakt fra Løgstør Skole til Ranum Skole. De 

første aftaler er allerede i kalenderen. Lærerne udveksler også viden 
om det faglige indhold omkring årgangene.  

 
 

 
2.  Nyt fra dialogmøde 

Maria og Tina har været til dialogmøde med det politiske udvalg. 

a. Punkterne var budget samt busruter. Ligeledes blev turen til 
Lillehammer vendt. 

 
 

3. Invitation til dialogmøde med trivselsrådene 
Vi skal have udarbejdet en dagsorden og invitation til mødet den 13.  

a. Dagsorden bliver identisk fra sidste års møde med trivselsrådene. 
Et at punkterne vil være, at der er valg til skolebestyrelsen fra 
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01.08.23 – Løgstør Skole er valgperiode pt hvert andet år til 

skolebestyrelsen. Punktet kommer på til næste møde. 
 

 
3.b Raketten kontra mini-SFO 

Raketten er Løgstør Skoles førskolegruppe, hvor vi har modtaget elever fra    
Kridthuset og Sneglehuset. Fra skoleåret 24-25 skal Løgstør Skole også 

modtage børn fra Ranum LBO. Der har været drøftelser mellem de 3 

institutioner, skolen og skolechefen vedrørende den gode overgang fra 
børnehave til skolen  

 
Der arbejdes med 2. forslag fra skoleåret 24-25. 

1. forslag  
a. Raketten består i den oprindelige model 

2. forslag  
a. Førskolegruppe fra 1. juni, hvor alle eleverne fra de 3 

institutioner kommer i mini-SFO. 
 

Der er dialogmøde den 06.11.23, hvor skolechefen, bestyrelserne og      
lederne fra institutioner, drøfter forslagene.  

 
Der afgives høringssvar.  

 

 
4. Revidering af princip for inklusion 

Det gamle princip er vedhæftet. 
a. Der udarbejdes et nyt princip 

 
 

5. Revidering af princip for forældrebetaling ved lejrskoler og rejser 
Det gamle princip er vedhæftet. 

a. Der udarbejdes et nyt princip 
 

 
6. Eventuelt 

 
Næste møde 04.12.23 kl 17.00 

 

 
Vel mødt 

 
Maria og Klaus 

 
Ref/Helle  
  



 

17 

 

Den 18.09.23  
Skolebestyrelsesmøde 

 

18. september 2023 kl. 17.00-18.15 
 

i personalerummet 
 

Referat: 
Velkommen til Winnie, som deltager i skolebestyrelsesmøderne fra Ranum 

Skole. Winnie er formand for skolebestyrelsen  
 

1. Meddelelser 
- Elever 

- Var ikke deltagende  
  

- Formanden 
- Der er udarbejdet et læserbrev til de lokalemedier vedrørende 

svømmeundervisningen. Toppedal og Ranum Skole er 
medunderskriver af læserbrevet.  

 
- Ledelsen 

- Vi har afholdt vores jubilæumsfest, hvor der har været stor opbakning 

fra Løgstør By. Vi blev fejret over tre dage. 
- Der afholdes pædagogisk weekend den 29-30.09.23, hvor temaet er 

den mangfoldige folkeskole. Der kommer forskellige oplægsholdere, 
som kan inspirere os. 

- Det politiske udvalg og forvaltningen er bl.a. optaget af almen- og 
specialområdet. Der er nedsat en arbejdsgruppes, som har arbejdet 

med dette område. Der ses bl.a. på inklusions- og eksklusionsgraden 
- ”At vi holder skole for de børn vi har”.  

 
- Medarbejdere 

- Der er igangsat et samarbejde mellem Ranum Skole og Løgstør Skole. 
Der arbejdes på den gode overgang til Løgstør Skole 

- Der arbejdes pt men Rammeugen – som afholdes i uge 41. Der er 
skolefest torsdag den 12.10.23. 

- Der arbejdes med indhold i pauserne på mellemtrin – den 

mangfoldige folkeskole 
 

 
2. Forældremøderne 

Medbring eventuelle spørgsmål som I måtte have fået på forældremøderne. 
Evaluering af den nye form. 

- Samlæsningen på 5. årgang – fortsættes dette? Det følges af 
ledelsen, da der pt er elevtilgang. 
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- Det var en positiv oplevelse, at forældremøderne afholdes 

afdelingsvis, hvor der var mange deltagende forældre. Det er mere 
motiverende at møde ind til forældremøderne, når der er flere 

forældre samlet. Det var positivt at man fik ansigt på alle lærerne og 
pædagogerne, der er i afdelingen. Det er rart at man som 

skolebestyrelsesrepræsentant har haft færre forældremøder at 
deltage i.   

- Det kan være svært for lærerne og pædagogerne at fordele sig på 

flere klasser. Der kan også være forældre der har haft svært ved at 
fordele sig i flere klasser. Kunne forældremøderne afholdes 

årgangsvis? Kunne eleverne have en mere aktiv del af 
forældremøderne?  

- Punktet kommer på mødet med trivselsrådet til november.  
 

 
3. Høringssvar skoledistrikter - se vedhæftede høringsmateriale 

Maria, Tina og Klaus tager efter skolebestyrelsesmødet til Ålestrup for at 
drøfte forslaget med børne- og skoleudvalget. Derfor stopper vi mødet 

senest 18.15. 
- Der sendes et høringssvar, som udarbejdes efter mødet med børne- 

og skoleudvalget. 
 

 

4. Proces ift. modtagelse af nye elever fra Ranum Skole 
Formanden for Ranums skolebestyrelse deltager i mødet. 

Skolens ledelse fremlægger først, hvilke tanker, og aftaler, der allerede er 
indgået. 

Vi skal drøfte, hvordan vi skaber en god proces for hele overgangen. 
Samtidig skal vi drøfte, hvordan vi samler de nye klasser (skal der dannes 

helt nye klasser, eller …?) 
- Der har allerede været flere kontakter mellem Ranum Skole og 

Løgstør Skole, hvor der bl.a. har været åbent hus for børn og forældre 
fra Ranum Skole. 

- Der arrangeres besøg mellem klasserne på både Ranum Skole og på 
Løgstør Skole. Der planlægges flere arrangementer på tværs af de to 

skoler. 
- Der er påbegyndt et samarbejde mellem vejlederne på de to skoler.  

- Der er påbegyndt et samarbejde med LBO-Ranum og den gode 

overgang til skolen. Klaus og Line har deltaget i et forældremøde i 
LBO-Ranum. Der er ved at blive set på den gode overgang fra alle 3 

dagtilbud til Løgstør Skole.  
- Skolebestyrelsen udarbejder et princip vedrørende klassedannelses. 

Punktet tages op igen til drøftelses efter skoleindskrivningen i januar 
24.  

 
5. Eventuelt 
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Vel mødt 
 

Maria og Klaus 
 

Ref/Helle  
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Den 08.08.23 
Skolebestyrelsesmøde 

 

8. august 2023 kl. 17.00-19.00 
 

i personalerummet 
 

Referat: 
 

1. Meddelelser 
- Formanden 

o Intet 
- Ledelsen 

o Opstart på et nyt skoleår, hvor der bl.a. har været kursus i 
KRAP for AKT og inklusionsvejlederne - almenskolen har været 

til kursusdag samme med resten af lærerne og pædagogerne i 
resten af Vesthimmerlands Kommune.  

o Oplæg fra UCN vedrørende SSF (Sundheds- og 
seksualundervisning og familiekundskab) for lærerne og 

pædagogerne.  
o Der arbejdes fortsat med mellemformer i kommende skoleår, 

hvor der er oplæg for almenskolen. Et forløb der varer hen over 

efteråret.  
o Der afholdes afskedsreception for Sus den 09.08.23, som har 

valgt at gå på efterløn.  
 

- Medarbejdere 
o intet 

 
2. Høringssvar budget 2024 - se vedhæftede 

Skolebestyrelsen skal afgive svar på to forslag: 
- EUD-klassen i Hornum 

- Tilførsel af midler til specialundervisningen 
o Skolebestyrelsen giver positivt høringssvar til midlerne til EUD-

klassen i Hornum  
o Skolebestyrelsen giver positivt høringssvar til ansøgning om 

ekstra midler til specialområdet. 

 
3. Fordeling af kontaktpersoner til klasserne samt deltagelse i 

forældremøderne 
Fordelingen fra sidste skoleår er vedhæftet, ligesom der er 

vedhæftet nogle forslag til, hvad man kan tale om. Husk dog på at 
vi holder møderne afdelingsvist, så det er ikke helt så mange 

aftener man skal afsted, ligesom man heller ikke nødvendigvis står 
der alene. 
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o Skolebestyrelsen fordeler sig som repræsentanter for klasserne. 

Se oversigten  
 

 Skolens 200-års jubilæum 
Ledelsen orienterer om status og diverse arrangementer i 

forbindelse med jubilæet. 
o Vi holder fest og der er pt 320 tilmeldte 

o Torsdag den 31.08 – optog igennem Løgstør By, hvor vi bl.a. 

kommer forbi de gamle skolebygninger i byen. Vi afslutter på 
Skoleengen, hvor Handelsstandsforeningen giver kage 

o Fredag den 01.09 – vi fejrer os selv, hvor vi bl.a. får besøg af 
det flyvende kuffertcirkus. 

o Lørdag den 02.09 – rundvisninger og jubilæumsfest i Lanterne, 
hvor der er skrevet en Løgstør Skole sang til.  

o Vi har modtaget sponsorater fra flere lokale virksomheder og 
butikker. Det er vi meget taknemlige for 

o Skolebestyrelsen har ingen rolle til jubilæumsfesten.     
 

4. Samarbejde med Ranum Skole 
Da byrådet har besluttet at lukke Ranum Skole fra sommeren 2024, 

så foreslår vi en drøftelse af, hvordan vi bedst muligt kan tage imod 
elever og forældre fra Ranum, så de får en god overgang til Løgstør 

Skole. Der er fortsat ikke truffet beslutning om, hvordan 

skoledistrikterne skal gå, ligesom der også er frit skolevalg, men 
derfor kan vi sagtens tage drøftelsen. Et konkret forslag kunne være 

at have en repræsentant fra Ranums skolebestyrelse med på vores 
kommende møder, så vi kan varetage begge parters interesser 

bedst muligt. 
o Der er igangsat et samarbejde mellem Ranum Skole og Løgstør 

Skole, hvor der arbejdes på en god overgang for eleverne fra 
Ranum Skole til Løgstør Skole  

o Der er aftalt åbent hus for forældrene og børn fra Ranum Skole. 
- den 21.08.23: 6.-8. klasse kl. 19  

- den 22.08.23: 0.-5. klasse kl. 16.30 
o Der planlægges flere aktiviteter og overleveringer mellem 

Ranum Skole og Løgstør Skole hen over skoleåret 23/24.  
o Der ønskes en drøftelse af klassedelinger ifm. at der kommer 

elever fra Ranum Skole til Løgstør Skole. Punktet kommer på et 

af de kommende skolebestyrelser. 
  

5. Eventuelt 
Vel mødt 

Maria og Klaus 
 

 
Ref/Helle  
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Forretningsorden for skolebestyrelsen på Løgstør Skole 
 

1. Skolebestyrelsen består af 7 forældrerepræsentanter, 2 medarbejderrepræsentanter og 2 

elevrepræsentanter. 

 

2. På skolebestyrelsens første møde udpeges formand og næstformand blandt 

forældrerepræsentanterne for en to-årig periode. 

Formanden leder møderne. 

Skoleleder og viceskoleleder varetager sekretariatsfunktionen for skolebestyrelsen. 

 

3. Skolebestyrelsen kan indbyde andre til at deltage i møderne, når der behandles specielle 

spørgsmål. 

 

4. Skolebestyrelsens forhandlinger er omfattet af tavshedspligt i lighed med praksis i andre 

organer indenfor det borgerlige ombud. 

 

5. Skolebestyrelsen udøver kun sin virksomhed i møder med mindre andet er besluttet i 

bestyrelsen, fx delegation til formanden eller et andet medlem. Intet bestyrelsesmedlem 

kan alene udøve bestyrelsens beføjelser. 

Formanden er berettiget til at ekspedere presserende sager, og orienterer derefter straks 

resten af skolebestyrelsen via Aula. 

 

6. Formanden for skolebestyrelsen fastsætter dagsorden samt tid og sted for møderne. 

Ordinære skolebestyrelsesmøder afholdes i henhold til mødeplanen. 

Skolebestyrelsen kan afholde ekstraordinære møder, når det ønskes af formanden, eller 

når en tredjedel af bestyrelsens medlemmer ønsker det med angivelse af punkter til 

dagsordenen. 

 

7. Er et medlem forhindret i at deltage i et skolebestyrelsesmøde indkaldes stedfortræderen, 

såfremt afbud foreligger til skolens ledelse tre dage før det pågældende møde. Ved senere 

afbud påhviler det vedkommende selv at foranledige stedfortræderen indkaldt. 

 

8. Det tilstræbes, at dagsordenen udsendes til bestyrelsens medlemmer og suppleanter 1 

uge før mødets afholdelse. 

Ønsker et medlem punkter optaget på dagsordenen, skal disse være formanden i hænde 

14 dage før mødets afholdelse. 

 

9. Skolebestyrelsen er beslutningsdygtig, når mere end halvdelen af de stemmeberettigede 

er til stede. 

 

10. Der føres en beslutningsprotokol over skolebestyrelsens møder. 

Deltagerne i bestyrelsen er berettiget til i kort form at forlange en mindretalsudtalelse 

tilført protokollen og medsendt bestyrelsens udtalelser og beslutninger. 

I protokollen indføres navne på fraværende medlemmer. 

Protokollen underskrives ved mødets afslutning af samtlige mødets deltagere. 

 

11. Skolebestyrelsens formand samt skolelederen drager omsorg for udførelsen af de trufne 

beslutninger. 

 

12. Skolebestyrelsen udarbejder et årshjul for arbejdet for at prioritere tid til de vigtige 

beslutninger. Der kan nedsættes underudvalg til at løse forskellige opgaver som fx et 

ansættelsesudvalg. Ansættelsesudvalget er ikke en fast enhed men indkaldes ad hoc. 
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13. Udgifterne i skolebestyrelsens virksomhed afholdes af kommunen i henhold til nærmere 

aftale herom. 

 

14. Skolebestyrelsen ønsker ikke at der nedsættes et fast ansættelsesudvalg, men at dem der 

kan deltager i eventuelle fastansættelser. 

 

15. Tvivl om forståelse af skolebestyrelsens beføjelser og kompetence kan forelægges 

kommunalbestyrelsen. I øvrigt henvises til styrelsesvedtægten for Vesthimmerlands 

Kommunes skolevæsen. 

 

 

 

 

 

 

Godkendt d. 13. juni 2022 

 

Maria Skov Pedersen 

  Formand for skolebestyrelsen 

 

 


